
Datum: 30 september 2022

Aan de voorzitter van de raad

Onderwerp: Schriftelijke vragen Opvangplekken voor asielzoekers en oorlogsvluchtelingen

Het college/de burgemeester wordt verzocht de volgende vraag/vragen schriftelijk te 
beantwoorden: 

1. Klopt het dat de burgemeester en/of college van B&W in openbare bijeenkomsten heeft 
gezegd dat de opvanglocatie voor Oekraïense vluchtelingen voor de duur van maximaal 2 
jaar is en de grond na twee jaar wordt teruggeleverd aan de eigenaren?

2. Klopt het dat de burgemeester en/of college van B&W in openbare bijeenkomsten heeft 
gezegd dat de crisisnoodopvang voor asielzoekers in het gemeentehuis te Maurik op 31 
december 2022 wordt gestopt en daarna geen asielzoekers meer in de kern Maurik en in 
de gemeente Buren worden opgenomen? 

3. Klopt het dat het kabinet werkt aan een nieuwe wet die gemeenten straks kan verplichten 
om mee te werken aan de opvang van asielzoekers? 

4. Wat betekent dit voor de uitspraken die door de burgemeester en/of college van B&W zijn 
gedaan dat na 31 december 2022 in de kern Maurik geen noodopvang voor asielzoekers 
meer zal plaatsvinden? 

Toelichting:

In de Gelderlander van dinsdag 27 september stond onder de kop “Veiligheidsberaad: Nog 
jarenlang groot aantal opvangplekken nodig” een artikel waarin de voorzitter van het 
Veiligheidsberaad Hubert Bruls zegt dat Nederland ‘tot in de lengte van jaren’ meer 
opvangplekken voor asielzoekers moet realiseren dan het land ooit heeft gehad. Wij moeten nog 
vele lange jaren rekening houden met vergrote opvangmogelijkheid; of wij dat leuk vinden of niet. 
Mensen blijven komen, omdat zij in grote nood zitten, aldus de voorzitter van het 
Veiligheidsberaad. 

Verder staat in het artikel in de Gelderlander vermeld dat het Veiligheidsberaad blij is dat het 
kabinet aan een wet werkt die gemeenten kan dwingen naar rato mensen op te vangen en dat 
staatssecretaris Eric van der Burg (asiel) over een aantal weken met de wet komt die asielzoekers 
moet spreiden over het land. 

In openbare bijeenkomsten met de gemeenteraad en/of inwoners en op de website van de 
gemeente Buren is verwoord dat:



• In de opvanglocatie aan de Achthontstraat in Maurik chalets voor 180 
vluchtelingen uit Oekraïne zijn geplaatst. Deze opvanglocatie voor de duur van 
maximaal 2 jaar is gerealiseerd en met de eigenaren van het stuk grond een 
overeenkomst is afgesloten voor diezelfde periode. Hierbij is overeengekomen dat 
de grond aan de Achthonstraat te Maurik na twee jaar aan hen wordt terug 
geleverd,

• De crisisnoodopvang in het gemeentehuis op 31 december 2022 stopt en de 
crisisnoodopvang in Maurik op dat moment wordt gesloten. De asielzoekers die 
hier verblijven dan naar een andere locatie van het COA, buiten onze gemeente, 
gaan.

• Na 31 december 2022 in de kern Maurik geen crisisnoodopvang meer wordt 
gerealiseerd en dit buiten de gemeente Buren zal plaatsvinden omdat andere 
gemeenten dan aan de beurt zijn,  

Naam en ondertekening:

Gerdjan Keller, fractie Gemeentebelangen

De beantwoording van het college/de burgemeester: 

1. Antwoord: Ja dat klopt. De gemeente heeft de grond in bruikleen voor de duur van twee 
jaar (tot 1 mei 2024). Na deze periode wordt het chaletpark ontmanteld en wordt de 
grond aan de eigenaren overgedragen.

2. Antwoord: het klopt dat het college van B&W besloten heeft om de begane grond 
aan de tuinzijde van het gemeentehuis beschikbaar te stellen voor de opvang van 
asielzoekers. Het VNG heeft samen met het Veiligheidsraad op 26 augustus 2022 
afspraken gemaakt met het rijk om uit de asielcrisis te komen en te blijven. 
Onderdeel van deze afspraak is dat het rijk voor de langere termijn perspectief 
biedt door aan de slag te gaan met de uitvoering van de in 2020 vastgestelde 
Uitvoeringsagenda Flexibilisering Asielketen. Omdat er voldoende perspectief is 
geboden door het rijk is er voldoende steun binnen het Veiligheidsberaad om de 
taakstelling voor de crisisnoodopvang tot uiterlijk 31/12 2022, te verhogen. Als 
gevolg van deze afspraak heeft het college van B&W besloten het deel van het 
gemeentehuis ter beschikking te stellen tot 31-12-2022. De opvang in het 
gemeentehuis stopt dan ook op 31-12-2022.  Het college heeft, anders dan over de 
opvang in het gemeentehuis, geen uitspraken gedaan over welke opvang op welke 
locatie dan ook. Zie ook het antwoord bij vraag 4.

3. Antwoord: ook wij lezen in de media dat het rijk werkt aan een dergelijke regeling 
maar weten op dit moment niets meer dan wat in de media bekend is gemaakt.

4. Antwoord: De uitspraken van het college waaraan wordt gerefereerd hebben 
betrekking op de opvanglocatie specifiek voor het gemeentehuis. Indien er nieuwe 
wetgeving van kracht wordt die gemeenten verplicht om asielzoekers op te 
vangen, ontstaat er een nieuwe situatie. Zie ook het antwoord bij vraag 2.




